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Protokół nr 42/2018 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 16 kwietnia 2018 r. w godz. 16:15- 17:05 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1/ Kamil Lauryn-Przewodniczący Komisji 

2/ Bogdan Bezdziecki       

   3/   Jacek Juszkiewicz 

   4/   Józef Wiesław Murawko 

   5/   Sławomir Jan Szeszko 

 

   Nieobecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Zbysław Wojciech Grajek, 

2. Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

W posiedzeniu udział wzięli    :                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

 

   1/Czesław Renkiewicz- Prezydent Miasta Suwałk                                                                                              

2/Ewa Beata Sidorek- Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk,                                                          

3/ Honorata Rudnik – Naczelnik Wydz. Spraw Społecznych,                                                              

4/Adam Karczewski – Naczelnik WSO,                                                                                                      

5/ Maria Metelska – Zastępca Dyrektora MOPR,                                                                              

6/ Zygmunt Szutkiewicz – Naczelnik Wydz. Inwestycji, 

7/ Agnieszka Szyszko – Pełnomocnik Prezydenta ds. współp. z org. pozarządowymi. 

8/ Barbara Burba – Dyrektor DPS „Kalina”, 

9. Arkadiusz Buchowski – Komendant Miejski PSP, 

10. Adam Miezianko – Komendant Miejski Policji. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Kamil Lauryn, który powitał zebranych i przypomniał,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami.  

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

Radni przyjęli jednogłośnie następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 41/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  19 marca 2018 r. 

2. Roczne Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2017 rok. Dane statystyczne 

z terenu Miasta Suwałk.   

3. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 

bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2017 r. 
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4. Zaopiniowanie projekty uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2017 r. 

5. Informacja z realizacji programu „Suwalska Rodzina Plus” za okres do 31.12.2017 r. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Miasta Suwałki. 

7. Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „Kalina” w Suwałkach w 

2017 roku. 

8. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego  jako części budżetu miasta 

na 2019 r. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2019 r. 

10. Wyniki konsultacji z mieszkańcami Suwałk projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach 

w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków życia 

mieszkańców miasta Suwałki. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do 

poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

12. Wolne wnioski  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 41/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  19 marca 2018 r. 

 

Kamil Lauryn zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego stwierdził, że protokół 

nr 41/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach, został jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad pkt. 2  

Roczne Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2017 r. Dane statystyczne 

z terenu Miasta Suwałk. 

Sprawozdanie stanowi  załącznik nr 2 do protokołu. 

Sławomir J. Szeszko zapytał czy istnieje statystyka dotycząca nietrzeźwych kierujących 

pojazdami z podziałem na mieszkańców Suwałk i zamieszkałych poza Suwałkami. 
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Adam Miezianko odpowiedział, że w chwili obecnej nie ma takich informacji, ale na 

podstawie ubiegłych lat należy stwierdzić, że ok.75% zatrzymanych kierowców będących pod 

wpływem alkoholu to mieszkańcy naszego miasta. 

Sławomir J. Szyszko zapytał o znaczący wzrost procentowy – w porównaniu do 2016 r.- 

przestępstw narkotykowych. 

Adam Miezianko odpowiedział, że jest to dynamika porównywalna do lat ubiegłych; są to 

głównie drobne zdarzenia. Należy podkreślić, że znaczny jest wzrost wykrywalności, który 

wynosi ponad 90%. W szkołach w 2017 r. zanotowano sporadyczne zdarzenia.  

Członkowie Komisji więcej uwag nie wnieśli. Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Policji 

w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2017 r. o 

stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2017 r. zostały jednogłośnie 

przyjęte. 

 

Ad pkt. 3  

Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 

bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2017 r.                                                                                                                                                    

Informacja  stanowi   załącznik nr 3 do protokołu.                                                                                                                                  

Kamil Lauryn zapytał, czy temat Hotelu Hańcza został uporządkowany. 

Arkadiusz Buchowski odpowiedział, że tak. W ubiegłym roku wydana została decyzja o 

zakazie użytkowania obiektu. Wprawdzie do Straży Pożarnej wpłynął z monitoringu alarm 

pożarowy drugiego stopnia, ale był to „fałszywy alarm”. 

Członkowie Komisji więcej uwag nie wnieśli. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego 

Miasta Suwałk i Powiatu Suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej 2017 r. została 

jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad pkt. 4  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 

Miejskiego Straży Pożarnej  w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2017 r. 

Informacja  stanowi załącznik nr 4  

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -    5 radnych, 

przeciw                                       -    0 

wstrzymało się od głosu             -    0 . 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji 

Komendanta Miejskiego Straży Pożarnej  w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 
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przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2017 r.      

Opinia Komisji  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad pkt. 5 

Informacja z realizacji programu „Suwalska Rodzina Plus” za okres do 31.12.2017 

Informacja stanowi załącznik nr 6. 

Honorata Rudnik omówiła Informację z realizacji Programu „Suwalska Rodzina Plus” za 

okres do 31.12.2017 r. 

Pytań i wniosków nie stwierdzono.                                                                                                        

Informacja  z realizacji programu „Suwalska Rodzina Plus” została przyjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 6  

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Miasta Suwałki.                                                            

Ocena stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Przedstawiona Ocena została przyjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 7 

Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „Kalina” w Suwałkach 

w 2017 roku.                                                                                                                                           

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Ewa Beata Sidorek zapytała, ile osób w omawianym okresie przybyło pensjonariuszy.           

Barbara Burba odpowiedziała, że ośmiu. 

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Omawiana Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 8 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego  jako części budżetu 

miasta na 2019 r.                                                                                                                       

Informacja   stanowi załącznik nr 9                                                                                                               

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Przedstawiona Informacja  została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2019 rok.                                                                                                 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -   5 radnych, 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie 

Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2019 r .                                                                                

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad pkt. 10 

Wyniki konsultacji z mieszkańcami Suwałk projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy 

warunków życia mieszkańców miasta Suwałki.                                                                        

Wyniki konsultacji stanowią załącznik nr 12 do protokołu. 

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających 

do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki.                                                     

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Czesław Renkiewicz stwierdził, że pomysł „Suwalskiej Karty Mieszkańca” nie jest pomysłem 

nowym. W trakcie spotkań z mieszkańcami naszego miasta zgłaszane były propozycje między 

innymi dot. bezpłatnej komunikacji miejskiej. Wiele głosów pochodziło od osób 

niepełnosprawnych, ich rodzin oraz opiekunów. Wstępna analiza kosztów dot. biletów 

okresowych (dojazdy do szkół) wykazała ubytek w dochodach Urzędu Miejskiego ok. 700.000-

800.000 zł. Wprowadzenie Suwalskiej Karty Mieszkańca,  która zastąpi  Program :Suwalska 

Rodzina Plus” oraz program „Aktywny Senior” to koszt  szacunkowo ok. 2 mln zł. 

Józef Wiesław Murawko zapytał, czy jest to pułap finansowy niższy czy wyższy.  

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że  chwili obecnej nie ma możliwości określenia, ale jest 

to rozsądny pułap wydatków finansowych. W chwili obecnej nie można powiedzieć, ile 

młodzieży będzie jeździło do szkoły MPK-am; trudno określić o ile zwiększy się liczba osób 

korzystających z Aqaparku. Być może wprowadzenie Suwalskiej Karty Mieszkańca nie 

spowoduje większych ubytków w budżecie miasta. Podkreślił, że uruchomienie procedury 

tego programu to bonus od miasta dla osób mieszkających, pracujących i rozliczających się w 

Suwałkach. Trzeba przekonać szczególnie młodych ludzi, że w Suwałkach warto mieszkać i 

warto płacić podatki. Do Komunikacji miejskiej  Miasto dokłada ok. 5 mln zł rocznie, do 
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Aqaparku-ponad 1,5 mln. Dofinansowanie pochodzi z podatków, jakie płacą mieszkańcy 

naszego Miasta. Dlatego należy dążyć do tego, żeby  mieszkańcy Suwałk nie  płacili za 

wybrane usługi tyle samo, co osoby przejezdne. 

Ewa Sidorek – co roku jest mowa o zapewnieniu naszym mieszkańcom miejsc w żłobkach i 

przedszkolach. Do tych placówek dostają się również dzieci osób mieszkających poza 

Suwałkami a opłaty są takie same. Jeżeli będą wolne miejsca w przedszkolach czy żłobkach, to 

samorząd suwalski podpisze stosowne porozumienie z samorządem gminy, na terenie której 

mieszkają rodzice. 

Józef Wiesław Murawko zapytał, na jaką kwotę PGK sprzedaje bilety komunikacji miejskiej. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że  jest to kwota ok. 3,8-3,9 mln. Samorząd dopłaca więcej 

niż kwota którą ze sprzedaży otrzymuje PGK jest to kwota ok. 4.4 mln. zł. Ponieważ z 

komunikacji miejskiej korzystają również mieszkańcy podsuwalskich wsi podpisane zostało 

porozumienie  w tej sprawie z gminą Suwałki. 

Józef Wiesław Murawko zapytał, czy jest taka możliwość, aby Suwalczanie korzystali 

bezpłatnie z komunikacji miejskiej. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że w chwili obecnej   samorząd ma za małe dochody, aby 

bezpłatna komunikacja dla Suwalczan została wprowadzona. 

Jacek Juszkiewicz zasygnalizował, że rozkład jazdy MPK nie jest dostosowany do planu zajęć 

szkolnych. Chodzi głównie o rozkład jazdy autobusu linii nr 11. W różnych szkołach długa 

przerwa jest w różnych godzinach. Zapytał, czy nie można by podjąć działania aby w każdej 

szkole długa przerwa była by o tej samej godzinie. 

Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że raczej taka sytuacja jest niemożliwa. Szkoły mają swoje 

programy oraz argumenty, aby długa przerwa trwała w określonych godzinach. Na najbliższym 

spotkaniu z dyrektorami szkół temat zostanie zgłoszony. 

Czesław Renkiewicz  poinformował, że zostanie przeprowadzona analiza obciążeń 

poszczególnych linii, szczególnie  nr 11. 

Bogdan Bezdziecki zapytał, czy Samorząd jest w stanie ze środków budżetowych  zrealizować 

przedstawiony  program. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że tak. Wnioski o wydanie Suwalskiej Karty Mieszkańca 

będą przyjmowane od 1 lipca 2018 r., zaś w życie Program wejdzie z dniem 1 września 2018 

roku. Na pewno zainteresowanie Kartą będzie duże. Umożliwi ona mieszkańcom naszego 

Miasta tańszy dostęp do wydarzeń kulturalnych, sportowych, komunikacji miejskiej. 

Bogdan Bezdziecki wyraził wątpliwości do treści § 6 pkt 4. Zapytał, czy w tym przypadku 

karta nie przysługuje w ogóle, czy tylko karta rodziny wielodzietnej. 

Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że jako rodziny wielodzietnej nie będzie przysługiwała. 

Taka osoba może otrzymać zwykła kartę mieszkańca. Kontrowersyjny punkt mówi o rodzinie 

wielodzietnej. 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że do § 6 pkt 4 i 5 należy wprowadzić poprawki tak, aby z treści 

jednoznacznie wynikało, komu przysługuje  Karta rodziny wielodzietnej. 
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Czesław Renkiewicz – należy doprecyzować ten punk tak, aby nie było żadnych wątpliwości. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -    5 radnych, 

przeciw                                       -    0 radnych 

wstrzymało się od głosu             -    0 radnych. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  wraz a autopoprawką projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta 

Suwałki.                                                                                                                                

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad pkt. 12 

Wolne wnioski. 

 

Kamil Lauryn przekazał Zebranym zaproszenie Prezesa Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” 

do przeprowadzenia posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w Ośrodku 

Profilaktyki i Wsparcia dla Osób nietrzeźwych, Uzależnionych i Bezdomnych. 

Członkowie Komisji wyrazili zgodę i po uzgodnieniu terminu następne posiedzenie Komisji 

odbędzie się  Ośrodku przy ul. Sportowej 24.  

 

Więcej wolnych wniosków nie stwierdzono. 

 

Kamil Lauryn zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

         Przewodniczący Komisji  

       Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                    Kamil Lauryn 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

 

Danuta  Teresa Skucz 

Inspektor Biura Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


